
 
Dagsorden skolebestyrelsesmøde mandag d. 26.9.2022 

kl. 18.00-20.30 afd. Stenderup 

 

Afbud: Jannie, Tim, elevråd SØ 

Referent: Dorthe Rohwer 

 

Elevråd deltager i punkt 1-2 

0. Godkendelse af dagsorden  
Godkendelse af referat   
5 min 

Dagsordenen er godkendt. 
Referatet er godkendt. 

 

1 Fra Elevrådet 
v. elevrådsmedlemmer  
15 min 

Lukas og Bertram deltog i mødet. 
 
Ønsker om ude- og indeting: 
Mørklægningsgardiner i 5.-6. kl. og i 0. kl.  
Armgang stativ og parkour-stang 
Karruseller 
Hængekøjer – træet rådner 
Et ur i H/D-lokalet 
Disse ting, følger Søren og Dorthe op på. 
 
Der er allerede bevilget et nyt klatrestativ, rutsjebane og en ny 
hoppepude. 
 
Net-skolemad er Dorthe M. i dialog med ift. kommende ønsker 
til udbud. Maggie vil gerne invitere sig til et elevrådsmøde. 
Der er fokus på, at der også skal være udbud til både store og 
små elever. Søren følger op med Ole. 
 
Måske det er tid for at koble eleverne i Stenderup på? fx to 
gange om måneden? Det kræver dog et vist salg. Dorthe M. 
følger op med NET-skolemad. 
 
Der er taget hånd om madsituationen på afd. Søndre, hvor nogle 
har været i andres bestilte mad. 7. klasses elever står nu for 
uddelingen. 
 

2 Opfølgning på seminar 
v. skoleleder 
30 min 

Kurset for nye skolebestyrelser. 
Der er allerede skabt en fælles tråd på tværs af skolers SB’er. 
 
Kurset var fint, og har man hørt det en gang, er det fint. 
Det er godt at vide, hvem det er man sidder i bestyrelse med. 
Hvad er ens erfaringsgrundlag. 
 
Det er vigtigt, at de valgte medlemmer har en mission med at 
sidde i bestyrelsen. At det er for børnenes ve og vel. 
Der var flere ting ift. den politiske del og ift. skoledelen. Her 
tænkes der på pyramiden. SB er det organ, der bliver spurgt. 
Fint at få et fælles fundament sammen.  



 
 
Alle tilstedeværende præsenterede herefter sig selv, så nu ved 
vi, hvem hinanden er, og hvad vi er rundet af. 
 

3 Bestyrelsens Årshjul 
Drøftelse – og input fra seminar 
v. skoleleder 
30 min 

På skolebestyrelseskurset blev vi bestyrket i, at det var en god 
idé, at vi har som bestyrelse har et årshjul. 
 
Det kunne være fint også at supplerer med nogle temaer 
undervejs i de næste 4 år.  
Bestyrelsen kan sætte sig for at arbejde med temaer, man gerne 
vil præge skolen med.  
Et supplement til principper, politikker, værdier mv.  
Fx kunne kommunikation og sprog være et fokus. Hvordan tales 
der til de små, og hvordan taler børn og unge senere i livet til de 
voksne.  
Et andet tema kunne være forældresamarbejde.  
Her var der en drøftelse af følgende: 

- Hvordan styrker vi forældrerådene? 
- Kan forældremøderne ligge lidt mere i blokke 

afdelingsvist? For/imod 
 
Søren forelagde forslag til årshjul.  
Ændring:  
Januar – lukkedage i USFO for kommende skoleår skal slettes, da 
det ikke længere er relevant. 
 

4 Aktuelle principper vedtaget i SB 
Orientering   
v. skoleleder 
40 min 

Søren forelagde en oversigt over principper, politikker samt 
retningslinjer. 
 
Vi har ikke principper ift. nr. 2 og nr. 6: 
Nr. 2: Skolens arbejde med elevernes udvikling i skolens faglige 
og sociale fællesskaber 
Nr. 6: arbejdets fordeling bland det undervisende personale 
 
Der er principper, vi minimum skal have, og der er principper, vi 
kan have. Det vil kræve lidt hjemmearbejde at læse igennem. 
 
Måske kan der være et par principper til gennemgang og 
drøftelse pr. SB-møde. 
De, der er nyeste, kunne vente til næste skoleår. 
De 8 principper, vi skal have, prioriteres højest. 
Søren sender en ny oversigt. Vi starter fra toppen. 
 

5 Registrering af elevfravær 
Hvordan  
v. skoleleder 
10 min 

Registrering af elevfravær på afd. Stenderup og opfølgning 

herpå er blevet ændret i dette skoleår.  

Der er en forvirring i de gældende retningslinjer ift. praksis. 



 
Spørgsmålet er, hvordan og hvornår forældre hører, om 

barnet er fraværende fra skole. Der kan via det administrative 

system sendes en sms til forældrene.  

Der er brug for, at ledelsen sender en særlig information ud 

om, hvordan det fremadrettet foregår. 

Kan man som barn tjekke sig ind i komme-gå-systemet uden 

at være SFO-barn? Det undersøges. 

6 Status medarbejdere og 
ansættelser 
v. skoleleder 
10 min 

Der er ansat 3 nye medarbejdere på afd. Søndre i sidste uge. 

Den ene starter på onsdag, så kan være et lille overlap, inden 

endelig opstart d. 1/10 

Der er ansat en pædagogisk assistent og en medhjælper til 

hhv. Center og G. 

Så om lidt er der fuld hold igen.       

7 Meddelelser  
• Formanden  
• Afdelingerne i almendelen 

• Specialafdelinger  
• SFO og USFO  
• Ledelsen 

10 min 

 
Ift. Børnehaven: Sæt kryds i kalenderen til temamøde mellem Børne- 
og familieudvalget, forældrebestyrelser og forvaltningen den 29. 
november. Nærmere info følger.  
Ledelsen: Vi skal d. 29/11 komme i Børne- og Familieudvalget 

og fortælle om, hvordan der er skabt et stærkt skoletilbud i 

Stenderup. 

Energispareinitiativer: det er op til skolens ledelse at finde at 

vurderer og implementerer anbefalinger. I Center og i 

Børnehaven skruer vi ikke ned.   

Der var i sidste uge et 3-timers besøg af borgmesteren, der 

gerne vil se, hvad der var velfungerende.  

Skolepolitikken er fjernet. Så der styres nu efter politiske 

strategier. 

Direktøren kommer på besøg i g-klassen i oktober. 

Strukturanalyse på skoleområdet sendes i udbud. Et 

konsulentfirma er hyres. Vi ved ikke noget lige pt. 

Opgave fra direktøren ift. nedsat skoleskema. 2,7 % af alle 

børn har nedsat skoleskema. Heraf er det halvdelen af børn i 

det specielle område og den anden halvdel i almendelen. 

Opgaven ligger i det tværfaglige distriktsregi med skolens for 

bordenden. 

Der var i torsdags besøg af Arbejdstilsynet. Det gav ikke noget 

påbud. Der foreligger en rapport indeholdende nogle 

vejledninger, som der nu skal kigges på i MED- og AM-regi. 

8 Evt.  
 

Forespørgsel fra forældre: Affaldssortering i skole og 

børnehave foregår forskelligt. Dette punkt kræver opfølgning 

v. Søren. 



 

 

 

Møderække: 

• Mandag d. 31/10 - SØ 

• Mandag d. 5/12 - SØ 

• Mandag d. 9/1 - ST 

• Mandag d. 6/2 - SØ 

• Mandag d. 20/3 - SØ 

• Mandag d. 8/5 - SØ 

• Mandag d. 12/6 - SØ 

 

 

 

_______________________                                                    _________________________ 

 Dorthe Meier - Formand                                                          Margit B. Schröter - næstformand 

 

______________________                                                        ________________________ 

Janni Matthiasen                                                                         Tim Jensen                                                                        

 

______________________                                                         ________________________ 

Christina Sønderby Hedegaard                                                   Anna-Louise Risager Jensen 

 

_______________________                                                       ________________________ 

Nina Kjær Madsen                                                                        Gitte Barkholt 

 

_______________________                                                       ________________________ 

Kan der tænkes ud af boksen ift. motionsløbet dette år? Der har 
for de ældste elever være alternative tanker i år. Hvor den er 
landet, vides ikke. 

Hvorfor ligger idræt på afd. Stenderup i 1.-2. kl. på fredage, som 
så kun vil foregå på nogle fordybelsesdage? Det har været 
vanskeligt i år at lægge et mere optimalt skema grundet 
lærerbindinger. Ugentlig kursusdag, og musik binder, da det skal 
ligge på tirsdage.  

Vikardækning afd. Søndre – kan indgå i principper på et 
principielt plan. 

 Næste møde    



 
Benny Madsen                                                                               Bente Wutborg  

 

_______________________                                                        ________________________ 

Elevrepræsentant                                                                          Elevrepræsentant 

 

_______________________                                                        __________________________ 

Dorthe Rohwer - viceskoleleder                                                  Søren Rahbek - skoleleder 

 


